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EMLÉKEZTETŐ 

a VDSZ elnöksége 2024. április 25-én, Budapesten, a VDSZ Székház 

4. emeleti nagytermében tartott üléséről  

 
(A VDSZ alapszabályának 9.5 pontja alapján az elnökség üléseiről a tanácskozás lényegét tartalmazó emlékeztető készül)  

 

Jelen vannak: jelenléti ív szerint. 

Székely Tamás megnyitja az elnökségi ülést.  

Megállapítja, hogy a jelenléti ív alapján az Elnökség határozatképes. 

 

Hitelesítők: Klujberné Haáz Marianna, Varga Gyula 

A hitelesítők személyét az Elnökség egy tartózkodással elfogadta. 

Az emlékeztető vezetését Kovács László alelnök végzi. 

Az Elnökség üléséről hanganyag készül, vitás kérdések esetén a hanganyag a VDSZ Titkárságán 

elérhető. 

 

Napirend előtt: Tósoki Géza búcsúzik, E.P. Irén és Székely Tamás is köszöni az elvégzett 

évtizedes munkásságát, a Vegyész Kassza Alapítvány kuratóriumi elnökségéről mond le, és a 

VDSZ elnökségi tagságát is a Vegyipari Szakág által megerősítve Hosszú Istvánnak adja át. 

 

Székely Tamás felsorolja a napirendi pontokat. 

 

Napirendi pontok: 

1. Tájékoztató VDSZ 2023. évi pénzügyi beszámolójáról. Ea: Ruszin Zsolt könyvvizsgáló 
2. Döntés a VDSZ könyvvizsgálójának személyéről.  
3. Tájékoztató a munkavédelmi képviselő és az üzemi tanácsválasztások jelenlegi 

helyzetéről.  
4. A VDSZ kongresszusával összefüggő aktuális teendők áttekintése.  
5. Tájékoztató a VDSZ költségvetésének 2024. I. negyedévi időarányos teljesítéséről.  
6. Különfélék.  
 
Aki ezzel egyetért, kézfeltartással jelezze. Az Elnökség egyhangúlag elfogadta a napirendi 
pontokat. 
 

1. Tájékoztató VDSZ 2023. évi pénzügyi beszámolójáról. Ea: Ruszin Zsolt 
könyvvizsgáló 

SzT elővezeti a könyvvizsgálói jelentést, törekszünk a VDSZ gazdasági stabilitására, 
működésére. Megköszöni a VDSZ elnökségének a folyamatos közreműködést. 

Ruszin Zsolt: megbízható, valós kép van a gazdálkodásról az aggasztó energiaárak 
ellenére. Vagyongazdálkodás: nem látszik kitörési pont, ingatlanállomány kapcsán el 
kell gondolkodni rajta, hogy ez ne okozzon vagyonvesztést a jövőben. 
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Margittai P.: vagyonvesztés aggálya, ne adjunk el, amikor még felfelé mennek az 
árak, arányokat kell megnézni. Most kockázatos eladni. 

Varga Gyula: Balatonlelle ingatlanilletéke egyszeri összege mekkora? SzT: anyag 
jellegűeknél is látható, a vállalkozási tevékenység 2. táblájánál: 91M ebből 65M érintett 
tétel, plusz még 10M illeték jön rá. SzT kérdésre megerősíti, ez a balatonlellei 
beruházás összes költségével összemérhető tétel, ezért a 75M veszteség oka.  

Ruszin Zsolt: az értékcsökkenés nem fog megállni a jövőben sem. Az infláció alatti 
mértékben javultak az értékek, azaz az ingatlanok reálértéke enyhén csökken.  

KL: jelenleg az eladási folyamat intézésről, előzetes megvizsgálásáról van csupán 
elnökségi döntés, csak emlékeztetőül, másról nincs. 

SzT: ez a beszámoló elfogadható és ezután a kongresszusi küldötteknek kiküldhető 
 

2. Döntés a VDSZ könyvvizsgálójának személyéről.  
 

SzT: Továbbra is Ruszin Zsoltot javasolja. Szavazás: egyhangú elfogadás. 

 
3. Tájékoztató a munkavédelmi képviselő és az üzemi tanácsválasztások jelenlegi 

helyzetéről.  
 

KL a kiadott elnökségi anyag alapján tájékoztatást adott a VDSZ területéről 
beérkezett munkavédelmi képviselők és üzemi tanács-választások helyzetéről. SzT: 
mvk minél több szakszervezet, érdekképviseleti kapcsolódást kell teremteni, EÜT 
irányelv fontos a VDSZ számára is, a jogalkotás még várat magára Magyarországon, a 
Minisztérium már dolgozik az irányelv tanulmányozásában. Harmadik ország 
munkavállalóit is mind jobban védeni kell ezen a területen. Még több válaszinformációt 
kérnénk a VDSZ részére, hogy azok alapján tudjuk szervezni, tervezni a szükséges 
teendőket.  

 
Margittai P: GSK EüT csak szakszervezeti jelölt, sűrű a teendő a cégeiknél.  
Kádár Andrea: eüt segédanyag mikorra készül el? SzT: hetekben meglesz az 

anyag. KL: NGM statisztikák elemzése kapcsán adott tájékoztatást, a számok nem 
javulnak, ezen fejleszteni szükséges. SzT: sok a látens eset, amiket a mvk-nek is van 
lehetősége felfedni. Mindenhová választani szükséges. 

E.Pataki Irén: gratulál KL-nak a MASZSZ munkavédelmi bizottság vezetéséhez. 
Kéri a munkavédelem fontosságának jövőben való megőrzését, és MAVESZ 
konferencián való részvételeket. 

Ledács Kiss Miklós: munkabalesetekhez a ksz-ben ne legyenek kötve mutatók, 
mivel ez veszélyes megközelítés. Eltussolások veszélye megnövekszik, mivel anyagilag 
ellenérdekeltek, káros a „kollektív bűnösség”. Ne legyen a munkavédelmi célokban 
ellenérdekelt az, akinek a bónusza függ ettől az MVM-nél. 

Szabóné Lakatos Erzsébet: nagy cégeknél a 0 munkabaleset sokszor elvárás, a 
szervezetek sokszor információkat osztanak meg egymással. Hogyan fér bele KL 
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tevékenységébe? KL: sok időkeretet az eddigiekhez mérten nem igényel, bele fog férni 
a normál munkavédelmi információgyűjtések körébe. 

Margittai P: bónuszmegállapodások kapcsán területeiken a munkavédelem 20% 
súllyal benne van, mégsem növekednek a munkabalesetek, leginkább csökkennek. 
LKM: egyéni célokban van összefüggés, ami üdvös lehet, azonban kollektíven nem 
szabad alkalmazni. 
 

4. A VDSZ kongresszusával összefüggő aktuális teendők áttekintése.  
 

SzT: először a májusi kongresszusra kell felkészülnünk, ezt követően jönnek 

majd a novemberi VDSZ kongresszussal kapcsolatos teendők. 

 
5. Tájékoztató a VDSZ költségvetésének 2024. I. negyedévi időarányos 

teljesítéséről.  
SzT: eddigi tagdíjbevételek alakulásáról beszámol, a szállások foglalási időszaka csupán 
csúcsidőszakban erős, többségében inkább gyenge. Piachoz képest pedig kevésbé 
emeltünk, érdekes lesz a szezon. A teremkiadás jól alakul, irodakiadási arány csak kicsit 
csökkent. Kiadások: 12% bérfejlesztés megtörtént, 25M a bérköltség, közüzemi díjak 
enyhébb tél a gázra jó hatással volt, áramdíj az növekszik, karbantartás rendszeres 
költségei jelentkeznek. Balatonszemesen vannak felújítások, ezt már többen láthatták 
is, legutóbb érintésvédelmi felülvizsgálat is volt, vannak még ott teendők. 80M bevétel, 
kiadás 70M eddig mindösszesen. 
Patakvölgyi Árpád: lellei napelem rendben működik-e? SzT: igen, szaldóban van. 
Gasztonyi B: ápr.23-ai industriAll költségekkel csökkenthető-e? SzT: ezek 
önköltségekkel voltak, VDSZ részről százezres tételre tehető, nem nagy tétel. A 2025-
ös industriAll Europe kongresszus lesz a hazai szervezeteket érintően drága rendezvény 
majd. 
 

6. Különfélék.  
 
KL: május 25. tiszavasvári focikupa, TEKE kupa is megrendezésre kerül, horgászverseny 
október 5. fixálva, mindezekre a következő hetekben VDSZ titkársági információkat 
küldünk ki a jelentkezőknek az adminisztrációhoz. Az egyidejű, okt.5 nyugdíjas túra is 
rendben, VDSZ támogatási összeget később, a részletek tisztázása után küldjük. 
 
Székely Tamás jelzi, hogy a MAVESZ és VDSZ is az ún. antwerpeni nyilatkozatot aláírjuk, 
szakképzés, munkavédelem, ez alapján az EP választások után lesz még folytatólagosan 
információ. 
 
GINOP+ pályázat feltételrendszere még nem teljesen világos, májustól jelenik meg 
valószínűleg. Kérdés a MAVESZ közreműködése ebben. Két cél: foglalkoztatási cél az 
adott területre kollégákat, 60% munkabér, 40% egyéb feladatellátásra. Ezért fontos a 
munkáltatók hozzáállása. 150M Ft-ról van szó, ezt a MAVESZ felezné velünk, VDSZ 
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részéről szeretnénk, hogy ágazati ksz legyen, de ez elől a MAVESZ elzárkózik, így akkor 
kérdéses, hogy induljunk-e a MAVESZ-szel együtt. VDSZ cél 18hónap, MAVESZ 3 évet 
szeretne inkább, ezért átgondolandó a közös pályázás. Mi részünk a B változat, itt az 
ÁPB részek érintettek, itt 150M költségkeret van pályázhatóan. A konzorcium nem 
elvárás, ezt meg kell vizsgálni. Előfinanszírozás szükséges.  
 
SzT jelzi: következő VDSZ elnökségi ülés június 6. a tervezettek szerint KVSZ kihelyezett 
elnökségi ülés. 
 
Máj.1. budapesti VDSZ szervezetek részéről szinte senki nem jelentkezett nálunk, így MASZSZ 
részről semmilyen jegyet nem kértünk VDSZ részére. 10 órakor Emlékkőnél megemlékezés, 
utána a ligetben 11kor politikai fórumok, ezt még SzT egyezteti a szervezőkkel, de fontos 
kikerülni a politikai megjelenés látszatát is. Másik felkérés: 12:30 SZEF sátorban KL vesz részt 
munkavédelmi szakmai panelbeszélgetésen. Kovács Dávid: ifi szervezésű program nem lesz 
SzT: ez sajnálatos, PKDSZ tiszaújvárosi, TEVA debreceni máj.1. lesz. Gasztonyi Balázs: akkor 
ezek szerint a május1 kapcsán liget és vdsz tervek is elmaradnak. SzT: így van, minden, egyéb 
terv igény hiányában nincs. A ligetben kampánycélú rendezvények lesznek, ezért óvatosak 
vagyunk. VD újságban sem jelenik meg majd erről olyan fotó, ami aggodalomra adhat okot. 
 
Egyéb problémák VDSZ területen: Haema Plasma ksz felmondás május elejére, ami az idei évi 
bérmegállapodást is tartalmazza. Tárgyalások jelenleg folyamatban.  
SzT: járműipari beszállítóknál sok probléma van, akkus cégeknél bérelteket küldenek el, 
gyógyszeriparban is vannak kihívások - egyes gyógyszergyárak az alapanyaggyártást 
lehetségesen kiszervezik, vagy eladják.   
 
Eördöghné Pataki Irén: kérése, hogy lehessen tudni, mikor merre jár SzT, hogy tudjuk mikor 
kit keressen helyette. SzT 06.29. - július 19ig, míg KL eddig tudhatóan 07.22-30. között és 
azután augusztus egyes heteiben lesz szabadság miatt távol. EPIrén kérése továbbá, hogy a 
bérek táblázatát is frissítsük folyamatosan, hiszen KVSZ-nél is volt időközben bérfejlesztés. 
 
Szabóné Lakatos Erzsébet: nyári leállás és téli mellett munkaidőkedvezmények ellenére is alig 
lehet máskor fiatalokat, de idősebbeket is kikérni. Nem látják a fiatalok a potenciált ebben. 
Változásra van szükség ezen a területen.  
Tóth Éva Nőtagozat részéről: ott a 9 ágazatból 4 van jelen, így nehéz a választás, SzT kéri, 3 
ágazati, szavazási jogú delegált esetén válasszanak, hogy a munka haladhasson. 
 
SzT: VDSZ MVA Mylan csoport tájékoztató származtatott jogi személyiség kapcsán folyó per.  
KSH felszólítások a szervezetek felé időben adjon mindenki választ, adatot, mert milliós bírság, 
ha elmarad.  
 
Ledács KM: sportversenyek esetében csapatösszevonásokat létrehozva. SzT: akár lehetséges. 
 
Az emlékeztetőt összeállította: Kovács László - alelnök 
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Határozatok:  

Javaslat Ellene Tartózkodott Elfogadás 

2023. évi VDSZ beszámoló elfogadható és 
ezután a kongresszusi küldötteknek 

kiküldhető  

0 0 egyhangú 

Döntés a VDSZ könyvvizsgálójának 
személyéről. 

 

0 0 egyhangú 

    

 


